
 

 
 

 

  Pagina 1 van 7 
 

    

  Emmasingel 1 

9726 AH  Groningen 

Postbus 450 

9700 AL  Groningen 

T (050) 587 74 44 

F (050) 587 74 00 

www.rdi.nl 

info@rdi.nl 
 

Opgemaakt door 

R.A. Huiskens 
 

Nummer 

AO 108 
 
 

Bijlagen 

- 

 

 
108e Amateuroverleg 

 

 

 

 

 

Onderwerp / Overlegorgaan   

Datum bespreking 31 oktober 2024, 13:00 – 15:30 uur  

Plaats bespreking Amersfoort  

 

Deelnemers 

 

Rijksinspectie Digitale  

Infrastructuur (RDI): 

Niels Bredewout (vz) 

Rean Huiskens (sc) 

Lennart Kieft 

 

  

 

VERON: 

Guido van den Berg 

Remy Denker 

Alle de Jong 

 

Rob Hardenberg (expert) 

 

VRZA: 

Paul van Strien 
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Alle genodigden 

  

 

 

Agenda 

 

1. Opening 

 

De voorzitter opent de vergadering. Spreekt zijn dank uit naar zijn vervanger 

voor AO 107 en geeft te kennen blij te zijn om het voorzitterschap weer te 

kunnen vervullen. Tevens welkom aan Lennart Kieft aan de zijde van de RDI. 

 

Vanuit de verenigingen is aangegeven dat Peter Zwamborn, die opgegeven 

was als expert namens de VERON, afgemeld is. Niet aanwezig namens de 

VRZA zijn Mischa van Zanten en Freek Liefhebber.  
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De VRZA geeft aan dat Freek Liefhebber last heeft van een storing op zijn 

werk en mogelijk later aansluit bij het AO. 

 

2. Mededelingen 

 

2.1 Personele wijzigingen RDI 
Sietse Anema is, zoals in het vorige AO aangekondigd, met pensioen gegaan. 
Lennart Kieft is zijn vervanger als Coördinator Storingsmeldingen. Tevens zijn 
de toezichtactiviteiten met betrekking tot zendamateurs ook belegd bij zijn 
team. 
 

Johan Warmoeskerken zal vanaf 1 januari 2025 met pensioen gaan. Hij is de 
medewerker die onder andere de vergunning- en (handmatige) 
registratieverlening zendamateurs doet. Er worden mensen ingewerkt om 

hem te vervangen. 
 
Frans Hofsommer, Teammanager Vervoer & Ruimtevaart, zal per 1 maart 
komende jaar afscheid nemen van de RDI, met verlof en aansluitend met 

pensioen gaan. De procedure voor het vinden van zijn vervanger is inmiddels 
gestart. Een opvolger is nog niet bekend. 
 
Kort wordt nog de taakoverdracht van de RDI naar het CBR aangestipt. Deze 
is nu afgerond. Achter de schermen worden de laatste administratieve dingen 
klaargemaakt. De ontvangen signalen zijn positief. Het contact tussen RDI en 

CBR blijft de komende tijd nog in stand in het kader van een kennisoverdracht 
en ondersteuning waar nodig. 
 
2.2 Toezicht op amateurdiensten 

In het vorige AO is al aangegeven dat de RDI dit jaar gestart is met de 

analyse van de vraagstukken omtrent het toezicht op de amateurdiensten. Dit 

valt ook samen met het werken in een matrixorganisatie, ook bij inspecteurs.  

 

Belangrijk onderscheid moet worden gemaakt tussen het toezicht op de 

amateurdiensten en de storingsmeldingen. Het toezicht is gericht op de 

controle op de naleving van de vergunning- en registratievoorwaarden en het 

beschermen van toegekende rechten. De storingsmeldingen vanuit 

zendamateurs worden opgepakt volgens de prioritering die daaraan gegeven 

wordt. Dit valt niet onder het ‘toezicht’ wat we onderzoeken. 

 

We zijn bezig met een volledige inventarisatie van wat er nu gebeurt en de 

inventarisatie van de verschillende punten waarop inzet plaatsvindt. Er wordt 

bekeken of dit nog up-to-date is. Er kunnen wijzigingen uit voortvloeien, maar 

dat hoeft op zichzelf niet. 

 
2.3 Tarieven 2025 
De nieuwe tarieven voor het komende jaar 2025 zijn gepubliceerd in de 
Staatscourant (Stcrt. 2024, 33381). De tarieven voor radiozendamateurs 

stijgen met de loon-/prijsindexatie van 4,11%. 
 
Verenigingen geven hierop te kennen niet gelukkig te zijn met de 
tariefstijging. Vanuit de leden hebben zij al de eerste protesten ontvangen. 
Enkele leden zouden via Kamerleden al vragen geprobeerd hebben te stellen 
hierover. 
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2.4 Mededelingen vanuit Verenigingen 

De VERON geeft aan dat ze als belangenvereniging voor zendamateurs 

onlangs bij het Ministerie van Economische Zaken (EZ) zijn geweest voor de 

stakeholdersbijeenkomst. 

 

Tevens hebben Guido van den Berg en Peter Zwamborn onlangs weer een 

overleg gehad met EZ over de aanstaande wijziging van het Frequentiebesluit 

in het kader van ICNIRP-normen. Zij kijken terug op een constructief gesprek. 

Zendamateurs zouden mogelijk toch nog uitgezonderd blijven van de 

administratieve verplichting. EZ kijkt of en hoe dit vormgegeven kan worden. 

Het wordt door verenigingen als positief ervaren dat er oog lijkt te zijn voor 

dat wat de verenigingen inbrengen. 

 

De VERON neemt namens de radiozendamateurs weer deel aan de Nationale 

Voorbereidingscommissie (NVC) voor de komende WRC. De eerstvolgende 

bijeenkomst zal Rob Hardenberg hieraan deelnemen. 

 

In het kader van de internationale discussie omtrent de bescherming van 

Galileo, heeft de VERON contact gezocht met de vertegenwoordiger van de 

RDI in de Working Group Frequency Management (WGFM, een werkgroep van 

de CEPT) Namens IARU Region 1 neemt Hans Blondeel Timmerman hieraan 

deel. Voor de verenigingen is contact met de vertegenwoordiger van de RDI in 

Frequency Management section 44(FM44) de geëigende weg. 

 
 

3. Agendapunten RDI 

 

3.1 Storingsmeldingen/rapportages 

 

Lennart Kieft geeft een toelichting op de werkzaamheden van het team dat 

zich bezig houdt met storingsmeldingen, waarvan hij de nieuwe coördinator 

is. Op dit moment is het betreffende team niet op volle kracht. Er is sprake 

van verminderde capaciteit, wat maakt dat er minder mensen zijn om de 

werkzaamheden mee op te pakken. Dit heeft effect op de doorlooptijden van 

gemelde storingsklachten. Het betreft hier alle storingsmeldingen, met 

uitzondering van meldingen aangaande illegale omroep. Bij illegale omroep is 

een ander team betrokken. 

 

Bij storingsmeldingen wordt er gewerkt met een prioritering van de 

storingen. Prio 1 hebben betrekking op verstoring van 

nood/spoed/veiligheidsverkeer zoals luchtvaart/zeevaart. Hierop is 24/7 inzet 

om direct noodzakelijk te kunnen optreden, indien er dergelijke storingen 

optreden. Prio 2 zijn storingen die economische schade veroorzaken, zoals 

storing van professionele gebruikers en mobiele netwerken. Prio 3 is 

opgeheven. Onder prio 4 storingen valt het overige spectrum gebruik, 

waaronder ook radio zendamateurs vallen.  

De laatste jaren is er relatief veel tijd geweest voor de zogenaamde Prio 4 

storingen. Dit is met de lage bezetting van de afgelopen periode anders 

geweest waardoor doorlooptijden voor Prio 4 zijn toegenomen. 

 

In de periode van 1 januari 2024 tot 30 oktober 2024 zijn er in totaal 559 

meldingen ontvangen, waarvan 107 van radiozendamateurs (19 %). De 

onderverdeling van het aantal meldingen met betrekking tot een specifieke 

band is als volgt: 
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Aantal Band 

83 0 – 30 MHz 

19 2 m of i.c.m / korte golf 

3 70 cm 

2 6 m 

 

De meeste zendamateurs zijn actief op de korte golf. Dit weerspiegelt ook 

het aantal storingsmeldingen, waar op de korte golf ruim de meeste 

storingen ondervonden worden. Wat betreft de bekende stoorbronnen is in 

29 gevallen bekend dat het van zonnepanelen afkomstig was. 

 

In aanvulling wordt genoemd dat de RDI regelmatig storingsmeldingen van 

amateurs ontvangt die zeer kort en beperkt zijn, soms niet meer dan één zin. 

Wil de RDI een melding effectief kunnen oppakken, is daarvoor wel een 

redelijke omschrijving van de storing nodig. Dat mag ook best worden 

verwacht van zendamateurs.  

Bij korte en beperkte meldingen moet meer informatie worden opgevraagd 

bij de melder. De oproep vanuit de RDI aan amateurs die een 

storingsmelding doen, is dan ook om een goede omschrijving te geven van 

de storing. De RDI zal kijken of er informatie aan gewijd kan worden op de 

website om hier meer sturing aan te kunnen geven. De verenigingen geven 

in reactie hierop aan dat ze hier graag in meedenken en meewerken. 

 

Lennart Kieft geeft vervolgens aan dat de communicatie met melders een 

punt van aandacht is. Dit proces kan meer gestroomlijnd. Evenwel blijft ook 

het verzoek om geduld te hebben. 

Door de hogere doorlooptijden van de Prio 4 meldingen komen vaker 

amateurs met de vraag naar de stand van zaken van hun melding. Hierdoor 

ontstaat een spiraal waarbij er meer tijd gaat zitten in het geven van reacties 

op dergelijke vragen, waardoor er nog minder tijd over blijft voor het 

daadwerkelijk oppakken van meldingen.  

De VERON geeft in reactie hierop van mening te zijn dat zendamateurs 

vanwege het tarief voor registraties wel verwachtingen hebben wat betreft de 

dienstverlening van de RDI.  

Lennart Kieft antwoordt dat er veel tijd gaat zitten in meldingen van 

zendamateurs in verhouding met storingen bij een provider. Veelal 

vergemakkelijkt de verstoorde relatie van een amateur met buurt de 

afhandeling van meldingen niet. Daarnaast zijn er weinig tot geen 

mogelijkheden tot interventie. Er wordt belang aan gehecht dat dit beeld wel 

goed naar buiten wordt gebracht en kenbaar is bij de amateurwereld. Dit om 

onjuiste en verkeerde verwachtingen te voorkomen of te temperen.  

 

De vraag wordt gesteld of er onderscheid gemaakt kan worden tussen 

meldingen van technische aard en meldingen over gedrag. Lennart Kieft 

antwoordt dat storingsmeldingen vooral van technische aard zijn.  

Meldingen over repeaterstoringen hebben veelal betrekking op gedrag.  

 

 3.2 Evaluatie bovenregionale repeaterstations 
 

In het vorige AO #107 is deze evaluatie al aangestipt. Daar is benoemd dat er 

vanuit de verenigingen en de RDI de wens bestaat om bij de evaluatie twee 

kanten te belichten: die van de overheid/RDI (uitvoering en toezicht) en die 

van de gebruikers/amateurs. 
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De verenigingen geven aan dat er met name vanuit PI2NOS acties worden 

ondernomen om de toegang tot de repeater beter te kunnen stroomlijnen. 

Omdat de effecten van de verschillende maatregelen nog niet bekend zijn, 

stellen de verenigingen voor om de evaluatie van de bovenregionale 

repeaterstations tot die tijd te parkeren. De RDI kan zich hier in vinden.  

 

3.3 Gebruik groepscall bij groepsevenementen 

 

De RDI zet uiteen dat er de laatste periode geregeld vragen door 

zendamateurs zijn gesteld over het gebruik van een groepscall van een 

vereniging of stichting. Het gaat daarbij specifiek over de vraag of het 

toegestaan is om met één call vanuit meerdere locaties tegelijkertijd te 

zenden. Hieruit heeft de RDI geconcludeerd dat daarover toch enige 

helderheid gegeven moet worden. 

 

De RDI zet uiteen dat het gebruik van een callsign ter identificatie is van een 

radiostation. Een radiostation is apparatuur, die vanuit één locatie een 

radiocommunicatiedienst verzorgt. Dit is ontleend aan de Radio Regulations 

van de ITU. Het is dus niet toegestaan om met één callsign vanaf meerdere 

locaties tegelijkertijd te zenden. Het station is dan niet uniek identificeerbaar. 

De RDI benoemt dat op de site van de RDI hier extra uitleg aan gegeven zal 

worden om helderheid te verschaffen op dit punt voor alle amateurs.  

 

De VERON geeft aan dat voor PA6HQ een uitzondering zou gelden wegens 

toezeggingen in het verleden en de aard van de IARU contest.  

 

De RDI zegt toe hier nader naar te kijken, maar in principe geen 

uitzonderingen te maken. Verder zegt de RDI toe de analyse van het 

juridische kader toe te zenden aan de verenigingen zodat zij daar kennis van 

kunnen nemen. 

 

 

4. Agendapunten verenigingen 

 

4.1 Status 1880-2000 kHz (160-meterband) onderzoek 

 

De verenigingen stellen de vraag naar de stand van zaken over het onderzoek 

naar de mogelijkheden tot banduitbreiding in de 160-meterband. Dit in het 

kader van Europese harmonisatie. De VERON geeft een presentatie van de 

Europese situatie en doelt daarmee ook op het verzoek tot aanpassing van 

het NFP, dat zij hierover bij het Ministerie zou hebben gedaan. 

 

De RDI geeft aan geen kennis te hebben van een dergelijk verzoek. Naar 

aanleiding van dit agenda punt heeft de RDI contact gezocht met het 

ministerie. Ook daar was een dergelijk verzoek niet bekend. Indien dat 

verzoek er zou liggen zou EZ om advies kunnen vragen over het verzoek bij 

de RDI. De keuze zal uiteindelijk door EZ gemaakt dienen te worden. 

 

De verenigingen geven aan het verzoek met de betreffende brief met het 

Ministerie te delen, in afschrift aan de RDI. Van daaruit kan het verzoek 

verder opgepakt worden. 

 

 

 

 



    

 

   Pagina 6 van 7 
  

 4.2 Grootschalige zonnepanelen (relatie woningbouw coöperaties) 

 

Bij afwezigheid van Peter Zwamborn wordt besloten dit agendapunt door te 

schuiven naar een volgend AO. 

 

De VERON geeft wel aan dat, buiten de vereniging om, een belangengroep is 

opgericht die zich bezig zal houdt en met storing van zonnepanelen. 

 

Lennart Kieft geeft hierop aan dat de RDI ermee bekend is dat het hier gaat 

om een bepaald merk zonnepanelen. De RDI ontvangt verschillende 

storingsmeldingen hierover. Er loopt een onderzoek naar diverse fabrikanten 

van PV-omvomers en accessoires. Daarvan is nog geen uitkomt. De focus ligt 

op de controle of deze apparaten voldoen aan de product regelgeving. Dit is 

een taak van de RDI als toezichthouder. 

De verdere behandeling van deze individuele storingsmeldingen wachten op 

de uitkomst van dit onderzoek. Daarnaast is de RDI bekend met 

installatiefouten van PV installaties. Dit heeft continu de aandacht van bij de 

RDI. 

 

4.3 Brief Hobbyscoop – Boven regionale repeaters 

 

Bij afwezigheid van Mischa van Zanten wordt dit agendapunt overgeslagen en 

wordt voor nu beschouwd voldoende te zijn behandelend bij agendapunt 

eerder behandeld bij Evaluatie-agendapunt 3.2. 

 

4.4 Status 1240-1300MHz (bijlage implementatie Ierland bijgevoegd) 

Dit onderwerp is kort besproken bij de mededelingen vanuit de verenigingen. 

De verenigingen zijn in contact gebracht met de vertegenwoordiger van de 

RDI in FM44. Via de IARU is er de mogelijkheid om input te leveren in 

Werkgroep FM.  

 

Het agendapunt wordt voor de volgende keer ook op de agenda gehouden 

om eventuele ontwikkelingen met elkaar te delen.  

 
 

5. Actiepuntenlijst 

 

De actiepunten worden doorgenomen.  

 

104-02: Aanpassing maximaal zendvermogen banddeel 50 – 50,5 MHz 

Verenigingen hebben nogmaals de vraag gesteld of het maximum vermogen 

niet verhoogd kan worden naar 400 Watt in plaats van de nu opgenomen 120 

Watt. Hier zal de RDI nog éénmalig op terug komen. Daarna zal de discussie 

gesloten worden met of een verhoging van het maximale vermogen, of het 

afvoeren van dit onderwerp. 

 

107-01: Onderzoek restricties 160-meter-band 

De RDI wacht de brief van de verenigingen af. Als deze bij EZ is ontvangen en 

daarom gevraagd wordt, zal de RDI waar mogelijk adviseren richting de 

beleidsdirectie. 
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6. Onderwerpen uit internationale gremia 

 

De VERON geeft aan aangesloten te zijn bij de Nationale 

Voorbereidingscommissie (NVC) voor de volgende WRC.  

 

 

7. Ontwikkelingen in de amateurwereld  

 

De VERON meldt dat er dit jaar geen Dag voor de RadioAmateur gehouden zal 

worden. Volgend jaar zal deze wel weer georganiseerd worden en zal deze 

mede in het teken staan van het dan 80-jarige bestaan van de VERON. 
 

8. Rondvraag/datum volgend overleg/sluiting 

 

Voorgesteld wordt om het volgende AO te plannen op 17 april 2025. Een 

uitnodiging en nadere informatie volgt te zijner tijd. 

 

 

Nr. 

 

Onderwerp Actie 

door 

Verwacht 

gereed 

Status 

104-

02 

Voorstel verenigingen aanpassing banddeel 50 

– 50,5 MHz en het wijzigen van de 

vermogensbeperking naar 400 Watt voor het 

primaire deel 

RDI Q4 2024 Lopend 

107-

01 

Onderzoekt of de huidige restricties in de 160-

meterband, in de banden boven de 1880-2000 

kHz-band nog van kracht zijn. 

 

De VERON stuurt brief naar EZ. 

RDI Q4 2024 lopend 


